关于七、八年级期末英语考试进行口语测试的通知
各初中校教导处：    
    根据《英语课程标准》的要求，英语期末考试应包括口试、听力和笔试。教研室提供的七、八年级期末教学质量调研英语试卷笔试（含听力）与口试的比例为：   
  1．七年级笔试（含听力）卷面100分，按90%计入期末成绩，口试满分10分。
  2．八年级笔试（含听力）卷面100分，按90%计入期末成绩，口试满分10分.
  口试工作面广量大，各校可安排在6月上旬至期末质量调研前进行，可集中进行，也可分散进行，但成绩一定要计入总分。
    现将七、八年级口试的样卷提供给你们（附件一和附件二），你们可以此制作若干套试题供测试用。

                          常州市教育教研室
                                                      2013年5月31日

附件一：
七年级英语口试样题（共10分）学生卷
一、朗读句子（2分）
1. I will look after him until the end.

2. Who do you recommend for this year’s Youth Award?

3. Can you dance? Yes, I can. But I can’t dance very well.

4. Suzy can get better results in Maths if she does her best.

二、回答问题（2分）
（根据老师的问题或句子作适当的回答，共四句。）

三、情景对话（2分）
    假设你和朋友在谈论你喜欢的宠物，你的最爱是狗，因为它们能和你一起散步。你也喜欢猫，但不喜欢鱼, 因为它们看起来一模一样。

四、话题简述（4分）
要点：
1. 我推荐海伦获青年之星奖。

2. 她聪明、刻苦、学习优秀，还乐于助人。

3. 她经常参加各项活动如为贫困儿童募捐书本等。

4. 上周她见到一个小孩落水，及时报警，孩子安然无恙。

要求：学生能按以上要点提示讲5句以上连贯的话。
七年级英语口试样题（共10分）教师卷
一、朗读句子（2分）
1. I will look after him until the end.

2. Who do you recommend for this year’s Youth Award?

3. Can you dance? Yes, I can. But I can’t dance very well.

4. Suzy can get better results in Maths if she does her best.

二、回答问题（2分）（根据老师的问题或句子作适当的回答，共四句。）

     1. Could you play badminton last year? （Yes, I could. /No, I couldn’t.）

     2. How long did Zhang Hua stay in the hospital after the fire? （For two 


weeks.）

     3. Why did the little cat sound like a ghost? （Because it was very weak.）

     4. What did you do last night? （…..）

三、情景对话（2分）
假设你和朋友在谈论你喜欢的宠物，你的最爱是狗，因为它们非常忠诚，你也喜欢猫，但不喜欢鱼, 因为它们看起来一模一样。

T: What is your favourite pet?

S: I really like dogs. / Dogs.

T: Why?

S: Because they can walk with me.

T: What about cats?

S: I like cats too, but I don’t like fish.

T: Why not?

S: They all look the same.

四、话题简述（4分）
要点： 

1. 我推荐海伦获青年之星奖。

2. 她聪明、刻苦、学习优秀，还乐于助人。

3. 她经常参加各项活动如为贫困儿童募捐书本等。

4. 上周她见到一个小孩落水，及时报警，孩子安然无恙。

要求：学生能按以上要点提示讲5句以上连贯的话。
I’d like to recommend Helen for Young Star Award. She is clever and hard-working. She is good at her studies and helpful. 
She often takes part in activities like collecting books for the children in need. 

Last week she saw a child fall into the river. She called the police in time and the police saved the child out of the river.

附件二：
八年级英语口试样题（10分）（学生卷）
一、朗读课文（3分） 

    Oxfam Trailwalker has been one of Hong Kong’s biggest fund-raising events since 1981. It was known as Trailwalker before. It is organized by Oxfam Hong Kong to raise money for helping poor people in Hong Kong and other parts of Asia and Africa. Trailwalker is held in November every year. People over eighteen can group themselves into a team of four and join this charity walk. 

    Oxfam Trailwalker is a tough hike because you have to finish walking a 100-kilometere trail within 48 hours. It means you may have to walk for two days and nights without sleep. The trailwalkers have to walk through eight country parks and over twenty hills and mountains.

二、根据课文内容回答问题（3分） 

1. How long has Oxfam Trailwalker been one of the biggest fund-raising events in Hong Kong?
2. When is Oxfam Trailwalker held every year?

3. What do trailwalkers have to do during the event?
三、话题简述（４分） 

　　　　　　　　The Work of ORBIS
要点：
1. 当我被选为义演主持人时我感到很高兴，在演出之前，我做了大量的练习。

2. 重要的那一天来了，剧场的大门打开了，人们蜂拥而入。

3. 著名歌手的歌迷们发出很大的响声，为了让观众们听见我说话，我不得不大声讲话；

4. 那天很多人为希望工程捐了钱。

要求：学生能按以上要点提示讲6句以上连贯的话。 
八年级英语口试样题（10分）（教师卷）
一、朗读课文（3分）
  Oxfam Trailwalker has been one of Hong Kong’s biggest fund-raising events since 1981. It was known as Trailwalker before. It is organized by Oxfam Hong Kong to raise money for helping poor people in Hong Kong and other parts of Asia and Africa. Trailwalker is held in November every year. People over eighteen can group themselves into a team of four and join this charity walk. 

    Oxfam Trailwalker is a tough hike because you have to finish walking a 100-kilometere trail within 48 hours. It means you may have to walk for two days and nights without sleep. The trailwalkers have to walk through eight country parks and over twenty hills and mountains.

二、根据课文内容回答问题（3分） 

1. How long has Oxfam Trailwalker been one of the biggest fund-raising events in Hong Kong?   (For 29 years/ Since 1981.)
2. When is Oxfam Trailwalker held every year?  (On November.)

3. What do trailwalkers have to do during the event?( They have to finish walking a 100-kilometre trail within 48 hours. )
三、话题简述（４分） 

The Work of ORBIS
要点： 

1. 当我被选为义演主持人时我感到很高兴，在演出之前，我做了大量的练习。

2. 重要的那一天来了，剧场的大门打开了，人们蜂拥而入。

3. 著名歌手的歌迷们发出很大的响声，为了让观众们听见我说话，我不得不大声讲话；

4. 那天很多人为希望工程捐了钱。

要求：学生能按以上要点提示讲6句以上连贯的话。 
 I feel happy when I was chosen to be the host of the charity show. I practiced a lot before the show. Then the big day came. The doors opened and many people came into the theatre. The fans of famous singers were making a lot of noise. I had to speak loudly so that the audience could hear me. Many people donated money to Project Hope that day.

